
 

 Protokół  Nr V/2019 

Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 19 czerwca 2019 r. 
 

 Obrady V Sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji odbyły się w sali znajdującej się  

w budynku Straży Pożarnej w Wiżajnach. 

W sesji udział wzięli: 

 - Radni; 

Nieobecny: Pan Stanisław Dąbrowski. 

lista obecności w załączeniu (załącznik nr 1); 

 - Sołtysi; 

lista obecności w załączeniu (załącznik nr 2); 

 - zaproszeni goście; 

lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3); 

               - pracownicy Urzędu Gminy:  

Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy, 

Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy, 

Pani Teresa Klejmont - Skarbnik Gminy, 

Pani Ewelina Buczyńska - Referent w Urzędzie Gminy. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
20

. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko otworzył obrady. Stwierdził, że 

na stan 15 w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum do prowadzenia obrad  

i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko powitał Radnych, sołtysów, 

zaproszonych gości w osobach: Starosta Powiatu Suwalskiego Pan Witold Kowalewski, 

Komendant Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak Pan mjr Michał Jan Łangowski, 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska, Kierownik 

Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan Wiesław Anielak oraz 

Pracownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan Jarosław 

Winskiewicz. Przewodniczący Rady Gminy powitał Pana Wójta z obsługą oraz pozostałe 

osoby uczestniczące w sesji. 

 

Do p-ktu 2 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

porządku obrad. Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z okresu między sesjami.  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów oraz odpowiedzi Wójta Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Wiżajny ze Stowarzyszenia 

„Euroregion Niemen” 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/182/18 Rady Gminy Wiżajny 

 z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie ustalenia zasad i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 

w szkołach, a także określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
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logopedy, psychologa, pedagoga i doradcy zawodowego, zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Wiżajny. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wiżajny oraz warunków i zasad 

korzystania  

z tych przystanków. 

9. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wiżajny na lata 2019 –2029. 

11. Podjęcie  uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

13. Podjęcie  uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

14. Wolne wnioski.  

15. Zakończenie posiedzenia. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko zapytał, czy ktoś ma propozycje 

do przedstawionego porządku. Z braku propozycji powiedział, że chciałby dodać do porządku 

obrad jeden punkt dotyczący:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 

Następnie zapytał radnych o to, kto jest za przyjęciem jego propozycji. Za oddano 14 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący Rady Gminy z braku 

kolejnych propozycji odczytał nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z okresu między sesjami.  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów oraz odpowiedzi Wójta Gminy. 

6. Podjęcie  uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Wiżajny ze Stowarzyszenia 

„Euroregion Niemen” 

7. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/182/18 Rady Gminy Wiżajny 

 z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie ustalenia zasad i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 

w szkołach, a także określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

logopedy, psychologa, pedagoga i doradcy zawodowego, zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Wiżajny. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Wiżajny oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków. 

9. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wiżajny 

na lata 2019 –2029. 

11. Podjęcie  uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

13. Podjęcie  uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników. 
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15. Wolne wnioski.  

16. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko zapytał radnych o to, kto jest za 

przyjęciem nowego porządku obrad. Za oddano 14 głosów, głosów przeciw  

i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że porządek został przyjęty. 

 

Do p-ktu 3 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan  Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. Dodał, że chodzi o przyjęcie protokołu  

z IV sesji. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem 

protokołu oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  Przewodniczący 

stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty. 

 

Do p-ktu 4 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punkt: 

Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powitał Przewodniczącego Rady 

Gminy, radnych Rady Gminy, zaproszonych gości w osobach: Starosta Powiatu Suwalskiego 

Pan Witold Kowalewski, Komendant Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak Pan mjr 

Michał Jan Łangowski, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława 

Wierzchowska, Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach Pan 

Wiesław Anielak oraz Pracownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Suwałkach 

Pan Jarosław Winskiewicz oraz przybyłych mieszkańców gminy Wiżajny. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował zebranych  

o następujących sprawach:  

1. Dowóz dzieci w nowym roku szkolnym – został skradziony autobus szkolny, jeśli nie 

zostanie odnaleziony to kupimy nowy. Autobus Autosan ma 15 lat jest ruiną i dłużej nie 

może jeździć bo się sypie. Podejmuję kroki, żeby dwie linie były obsługiwane przez 

innego przewoźnika tj. Mierkinie – Wiżajny oraz wokół jeziora Wiżajny na zasadzie 

biletów miesięcznych. Przewoźnik otrzymuje dotację w wysokości 49% kosztu biletów, 

gmina dopłaca 51%. W związku z tym musimy doprojektować dwa przystanki. 

Weźmiemy pod uwagę firmę, która będzie tańsza. Pozostałe linie obsłużymy swoim 

transportem. 

2. Zbiorowe zaopatrzenie w wodę – Gmina Wiżajny zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

realizuje za pomocą własnych urządzeń i sieci wodociągowych. Urząd Gminy Wiżajny  

w ramach prowadzenia wewnętrznej kontroli jakości wody zlecił Państwowemu 

Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu w Suwałkach wykonanie badań wody  

w zakresie parametrów objętych monitoringiem. Wyniki badań fizykochemicznych oraz 

badań mikrobiologicznych wody z SUW w Wiżajnach (również prób pobieranych na sieci 

wodociągowej) są poniżej wartości dopuszczalnych określonych w cytowanym 

rozporządzeniu i na tej podstawie PPIS w Suwałkach stwierdza przydatność wody do 

spożycia. Mogące pojawić się chwilowe przebarwienia wody w sieci powodowane są 

zazwyczaj w wyniku pojawiających się awarii na sieci wodociągowej lub 

nieuprawnionemu otwieraniu hydrantów p.poż na sieci wodociągowej przez osoby do 

tego nieuprawnione (zwiększony, nagły przepływ wody powoduje zakłócenia pracy sieci 

oraz chwilowe pogorszenie jakości wody, tj. jej mętności). Na każdorazowe zgłoszenie 

dotyczące jakości wody konserwatorzy sieci i urządzeń wodociągowych podejmują 

niezwłocznie działania w celu eliminowania przyczyn i jak najszybszego usunięcia ich 

skutków. W okresie suszy, przy zwiększonych, znacznych rozbiorach wody występują 
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wahania (spadki i wzrosty) ciśnienia wody w sieci, które mogą powodować wzrost 

mętności wody. 

3. Składamy wniosek na modernizację oczyszczalni i przepompowni ścieków. Możliwe 

jest dofinansowanie w wysokości 63,63% z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Wymagana jest dodatkowa punktacja przy modernizacji stacji uzdatniania wody. Musimy 

wykonać przy tym jakieś dodatkowe prace. 

4. Transport PKS – gmina nie odpowiada za zerwane kursy autobusów, to nie jest  

w kompetencji Wójta Gminy, tylko Marszałka Województwa Podlaskiego. Jest sugestia 

żeby dopłacać do kursów PKS  Nova, ale to nie jest nasza kompetencja dopłacanie do 

spółki jaką jest PKS. 

5. Przywrócenie Posterunku Policji w Wiżajnach – pismo zostało wystosowane do 

Ministra Sprawiedliwości Pana Jarosława Zielińskiego, które zostało podpisane przez 

Radę Gminy Wiżajny i Starostę Powiatu Suwalskiego Pana Witolda Kowalewskiego. 

Zaproponowałem bezpłatne przekazanie budynku przy ul. Rynek 1, bądź mieszkania na 

Osiedlu Wistuć 3 na siedzibę Posterunku Policji. Sprawa jest na bieżąco monitorowana.  

6. Gmina Wiżajny otrzymała Grant na Cyfryzację w wysokości 149 520,- zł oraz 

dofinansowanie na drogę Okliny – Mauda z Funduszu Dróg Samorządowych  

w wysokości 963 838,58,- zł. 

7. Prace zagospodarowania przestrzeni publicznej przy Szkole Podstawowej w Wiżajnach 

dobiegają końca, chociaż niektórym mieszkańcom nie podoba się, gdyż jest za mało 

miejsc parkingowych. Otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości ok. 350 000,- zł. 

8. Monitoring Wiżajn – jeśli chcemy zrobić profesjonalny monitoring tj. kamera dzienna  

i nocna to będzie to kosztowało ok. 8 000,- zł za jedną kamerę.  

9. Zostały postawione na plaży pojemniki na śmieci. 

10. W dzisiejszym dniu nastąpiło zakończenie 20 letniej działalności Publicznego 

Gimnazjum im. Korpusu Ochrony Pogranicza w Wiżajnach. 

11. Sprawa biblioteki – projektant sugeruje, aby nie dostawiać budynku przy hali 

sportowej, a postawić budynek wolnostojący między halą sportową a stacją diagnostyczną 

z poddaszem użytkowym. 

  

 Przewodniczący Rady Gminy Pan  Walenty Wałejko zapytał czy ktoś ma uwagi do 

sprawozdania Wójta. Uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem sprawozdania oddano  

14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził,  

że sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami zostało przyjęte. 

 

Do p-ktu 5 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Wójta. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko poinformował, że nie wpłynęły 

żadne interpelacje i zapytania.  

 

Do p-ktu 6 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie  

uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Wiżajny ze Stowarzyszenia „Euroregion Niemen”. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – chciałbym wystąpić ze 

Stowarzyszenia „Euroregion Niemen”, gdyż Gmina Wiżajny płaci za członkowstwo 2500 ,- zł 

za rok, a nie mamy z tego żadnych korzyści. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
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uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 4). 

 Uchwała Nr V/35/19 w załączeniu (załącznik nr 5). 

 

 

Do p-ktu 7 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie  

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/182/18 Rady Gminy Wiżajny 

 z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie ustalenia zasad i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 

w szkołach, a także określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

logopedy, psychologa, pedagoga i doradcy zawodowego, zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Wiżajny. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że ostatnio 

podejmowana uchwała w tej sprawie ulegnie zmianie tylko w punkcie dotyczącym pensum,  

w którym Dyrektor Szkoły Podstawowej od nowego roku będzie miała 5 godzin. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 6). 

 Uchwała Nr V/36/19 w załączeniu (załącznik nr 7). 

 

Do p-ktu 8 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Wiżajny oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Wójt Gminy Wiżajny Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że po 

powstaniu trzech dodatkowych przystanków będą one w następujących miejscowościach: 

Laskowskie I, Laskowski skrzyżowanie, Wiżajny skrzyżowanie, Wiżajny, Leszkiemie, 

Mauda, Mauda, Żelazkowizna, Dziadówek (9 przystanków).  

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 8). 

 Uchwała Nr V/37/19 w załączeniu (załącznik nr 9). 

 

Do p-ktu 9 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie  

uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła proponowane zmiany  

w budżecie gminy na 2019 rok: 

1. Zwiększono dochody majątkowe w wysokości - 50 000,- refundacja wydatków ze środków 

budżetu UE za wykonaną inwestycję w 2018 roku pn. „Zagospodarowanie przestrzeni 

publicznej przy hali sportowej i Szkole Podstawowej w Wiżajnach”. 

2. Zwiększono dochody z wpływów z różnych opłat oraz odsetek od nieterminowych wpłat  

podatków i opłat lokalnych ogółem - 2 935,- zł oraz zmniejszono dochody bieżące -  4 992 zł. 
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3. W rozdziale drogi publiczne gminne przeniesiono dochody pomiędzy paragrafami 

dotyczące środków na przebudowę drogi Okliny - Mauda jednocześnie zmniejszając je  

o kwotę - 10 161,- zł, o taką samą kwotę został również zmniejszony plan wydatków 

inwestycyjnych na ten cel. /w planie dochodów była ujęta dotacja w wysokości - 974 000,- zł, 

po podpisaniu umowy o dofinansowanie inwestycji kwota ta wynosi - 963 839,- zł/.  

4. Zwiększono dochody i wydatki w wysokości - 32 000,- zł - dofinansowanie na zakup 

sprzętu ratowniczo - gaśniczego i umundurowania dla jednostek OSP. 

5. Zwiększono dochody i wydatki bieżące o kwotę - 149 520,- zł dotacja na realizację 

projektu w ramach środków unijnych pn. „Kompetencje cyfrowe drogą do sukcesu”. 

6. Zwiększono plan wydatków inwestycyjnych w wysokości - 50 000,- zł: 

- na przygotowanie projektu dotyczącego modernizacji budynku na potrzeby biblioteki - 

20 000 zł, 

- przygotowanie projektu na wykonanie placu zabaw oraz siłowni w terenie - 9 000,- zł, 

- korekta projektu na modernizację oczyszczalni ścieków - 8 000,- zł, 

- wydatki  w zakresie przebudowy dróg - 13 000,- zł. 

7. Wprowadzono plan wydatków na dotację dla policji  - 2 500,- zł. 

8. Zwiększono plan wydatków w dziale administracja publiczna - 1 000,- zł oraz zmniejszono 

o kwotę - 565,- zł. 

9. W dziale urzędu naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

    sądownictwa zmniejszono plan wydatków omyłkowo zawyżony o kwotę - 4 992,- zł. 

10. Zwiększono plan wydatków na wypłatę zasiłków celowych ze środków budżetu gminy  

    w wysokości - 4 350,- zł /przeniesiono plan wydatków z rozdziału dostarczanie wody/. 

11. W dziale ochrona zdrowia zwiększono wydatki w wysokości - 10 345,- zł 

/niewykorzystane środki w 2018 roku w zakresie przeciwdziałanie alkoholizmowi/. 

12. W rozdziale gospodarka odpadami zwiększono plan wydatków o kwotę - 4 839,- zł   

  /są to niewykorzystane środki wynikające z rozliczenia w zakresie odpadów komunalnych  

z lat ubiegłych/. 

13. Na zwiększenie wydatków bieżących zawartych w punkcie 11 i 12 angażuje się wolne 

środki z lat ubiegłych w wysokości - 12 265,- zł oraz zmniejszono plan wydatków w dziale 

gospodarka komunalna pozostała działalność - 2 919,-zł. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 10). 

 Uchwała Nr V/38/19 w załączeniu (załącznik nr 11). 

 

Do p-ktu 10 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wiżajny na lata 2019 –

2029. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu (załącznik nr 12). 

 Uchwała Nr V/39/19 w załączeniu (załącznik nr 13). 
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Do p-ktu 11 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie  

uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że Raport o stanie 

gminy Wiżajny za rok 2018 został przedstawiony na posiedzeniach komisji oraz był 

udostępniony na stronie internetowej Urzędu Gminy Wiżajny (załącznik nr 14). 

 W debacie nad raportem żaden z Radnych nie zabrał głosu. W debacie nie zabrali 

głosu również mieszkańcy. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 15). 

 Uchwała Nr V/40/19 w załączeniu (załącznik nr 16). 

 

Do p-ktu 12 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont poinformowała, że sprawozdanie było 

zaopiniowane już przez Regionalną Izbę Obrachunkową oraz omawiane i opiniowane przez 

radnych na posiedzeniach komisji.  

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 17). 

 Uchwała Nr V/41/19 w załączeniu (załącznik nr 18). 

 

Do p-ktu 13 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie  

uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko poinformował, że w odpowiedzi 

na wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wiżajny w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium za 2018 rok Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku przysłała 

pozytywną opinię w tej sprawie (załącznik nr 19). 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 20). 

 Uchwała Nr V/42/19 w załączeniu (załącznik nr 21). 

 

Do p-ktu 14 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Podjęcie  

uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że w tym roku mija 

kadencja ławników do rozpoznawania spraw przez Sąd Rejonowy w Suwałkach. Dodała, że 

Rada Gminy podejmuje uchwałę w sprawie składu komisji opiniującej zgłoszonych 

kandydatów, a w następnej kolejności Radni decydują w głosowani, który kandydat zostanie 
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wytypowany na ławnika i podejmują stosowną uchwałę. Wyjaśniła, że termin zgłaszania 

kandydatów mija 30 czerwca. W związku z tym należy powołać zespół ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko zaproponował, żeby 

przewodniczącym zespołu została Pani Ewelina Buczyńska – Referent w Urzędzie Gminy 

Wiżajny. Na zastępcę przewodniczącego zespołu zgłosiła się Pani Mirosława Wierzchowska 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach, członkami zespołu zostali Pan Jan Zbroja Sołtys 

Sołectwa Burniszki oraz Pan Piotr Stasiński Radny Rady Gminy Wiżajny.  

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 22). 

 Uchwała Nr V/43/19 w załączeniu (załącznik nr 23). 

 

Do p-ktu 15  

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Wolne wnioski. 

 Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Krzysztof Baranowski – zaniosłem do Pana Wójta 

pokazać filtr użytkowany dwa miesiące  i cały czas leci brudna woda. Filtr powinien być co 

miesiąc zmieniany. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – temat przekazałem 

konserwatorom, którzy zajmą się tym i to wyeliminujemy. 

 Mieszkaniec Gminy Wiżajny Pan Krzysztof Baranowski – dobrze, że Pan Wójt 

poruszył sprawę bezpieczeństwa: kamery, monitoring, Policja. Chciałbym jednak poruszyć 

temat odśnieżania chodników przy swoich posesjach. Każdy powinien wiedzieć, że chodniki 

trzeba odśnieżać. Może warto porozmawiać z Panem Jackiem Pogorzelskim, bo on robi dobrą 

robotę. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – robię wszystko, żeby Policja była, 

kamery też. Jeśli chodzi o odśnieżanie to jest to droga wojewódzka.  

 Mieszkaniec Gminy Wiżajny Pan Krzysztof Baranowski – chodzi o to, żeby Pan 

Wójt wyegzekwował od mieszkańców, aby każdy na swojej działce odśnieżał chodnik. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz –wyślemy do mieszkańców 

informację o obowiązku odśnieżania chodników. 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej Pani Mirosława Wierzchowska – to byłoby śmieszne, 

żeby Wójt odśnieżał chodniki, bo to jest obowiązek właściciela. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – pewien Pan, który odśnieżał drogę zepsuł 

naszą pracę oraz chodniki. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – kiedyś była Policja i Straż Graniczna  

w Wiżajnach, a teraz jeżeli ona byłaby tylko do godz. 16
00

 to bez sensu, bo my czujemy się 

niepewnie w nocy, do godz. 16
00

 jest raczej spokojnie, a kamery to nie koszt 8 000,- zł/szt., 

ale ok. 2 000,- zł/szt. 

 Mieszkaniec Gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski – Radni udzielili Panu 

wotum zaufania, ale bym Pana trochę przytrzymał bo może Pan by się wziął do roboty. 

Problem z wodą to jest w hydroforni i pytam kto to wszystko konserwuje, kiedy był wkład 

wymieniany. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – sami swoimi pracownikami. 

 Mieszkaniec gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski – u nas jest tak: pracownicy 

nagadają, naobiecują i wychodzisz z niczym. 

 Mieszkaniec Gminy Wiżajny Pan Grzegorz Romanowski – jeśli chodzi  

o odśnieżanie to w sąsiednich gminach zrobili porządek, a u nas ciągnie się jak trzeci świat. 
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Czy u nas nigdy nie może być normalnie, pokazaliście jak można załatwić sprawę. Nie 

mogliście załatwić sprawy w ciągu tygodnia, a Przewodniczący Rady Gminy załatwił w ciągu 

kilku godzin. 

 Sołtys Sołectwa Mierkinie Pani Agnieszka Cylwa -  jest słabe ciśnienie wody od 

godz.17
00

 do 22
00

. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – będą robione nowe 

przepompownie to będzie bardziej usprawnione. 

 Pan Grzegorz Mioduszewski – czy są podejmowane jakieś kroki w związku  

z prowadzoną rabunkową gospodarką rybacką na jeziorze Wiżajny. Pamiętam jakie były 

ryby, a jakie są teraz. Wydaje mi się, że to ma wpływ na dochody mieszkańców, którzy 

zajmują się agroturystyką.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Gmina zrobiła wszystko co mogła, 

wystosowała pismo, ale instytucje do tego uprawnione nie widzą problemu. 

 Radny Gminy Pan Bogdan Duś – żeby uczciwie zajęli się tym tematem, to ten Pan 

nie byłby dzierżawcą. Ma dobre wejścia i to wszystko jest załatwione. 

 Mieszkaniec Gminy Pan Krzysztof Baranowski – czy można jakoś wpłynąć na 

zmniejszenie opłaty za pozwolenie na połów ryb, które wynosi 100 zł/doba.  

 Radny Gminy Pan Bogdan Duś – można wykupić kartę miesięczną za 1 500,- zł. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – po tylu pismach wysłanych do różnych 

instytucji nie było reakcji  z ich strony to już chyba nie da się z tym nic zrobić. 

 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Do p-ktu 16 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko stwierdził, że porządek sesji 

został wyczerpany. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady V sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji. 

Sesja trwała do godz. 13
50

. 

 

  Przewodniczący Rady Gminy 

 

                         /-/ Walenty Wałejko 

Protokołowała: 

E. Buczyńska 


